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Anteckningar Näringslivsdialog 2022-04-25 
 
 
 

▪ Sjukvården – Anna Fremner 
Coronapandemin är pågående, 1 patient inlagd på IVA (intensivvård) samt 3-4 patienter på Infektion. Av de 
som provtas är 3,5-4% positiva. FHM tror på en topp under maj. Det är en del boende med covid-19. 
 
Krisledning mobiliserad med fokus på flyktingar från Ukraina, för att stötta kommunerna. 122 ukrainska 
flyktingar har kommit till JH (förra veckans siffra) 
 
Utmaningar med vårdplatser på sjukhuset. Påsken och överföljande lovvecka har varit rätt lugn när det 
gäller skidåkare, däremot har det varit en del skoterolyckor. 
 
 
▪ Laget runt 

 
 Organisationer 

 
JHT, Teres Gärdin 
Läget rätt bra nu. Rätt lugnt i backarna efter påsk, däremot ett högre tryck veckan före påsk. En bra påsk för 
destinationerna, som nu håller på och avslutar vintersäsongen. Maj förväntas vara lugn för destinationerna, och 
ökad turism i Östersund. Siffrorna hittills för 2022 ser bra ut, och är högre än 2021. 
 

.  
IUC, Pontus Sandell (tf VD) 
Orderböckerna är fulla men sanktionerna mot Ryssland drabbar industrin. Nedstängningar och oro kring kriget 
påverkar värdekedjor världen över och har också drastiskt förändrat konkurrentlandskapet för många företag, 
mer eller mindre över en natt. Företag kan inte längre lita på att värdekedjor förblir stabila.  
  
Produktutveckling och innovation blir allt snabbare och flexibilitet därmed viktigare. Företagen experimenterar 
mer och jobbar i mindre skala med mer nischade produkter. Tillverkningsindustrin behöver kunna leverera 
skräddarsydda lösningar. 3D-printing och AI bidrar till snabb omställning. 
  
Industrin och byggbranschen kan kroka arm för att hitta långsiktigt hållbara lösningar. Det handlar inte bara om 
helt nya material och ny typ av konstruktioner av byggnader och bostäder, utan också om att arbeta på nya sätt 
med de industriella processer som levererar till byggbranschen. 
 
Genomför en förstudie angående datadriven produktion tillsammans med Västernorrland, som blir klar till 
hösten. 
 
 
Arbetsförmedlingen, Ola Kereby, ej närvarande 
---- 

 
 

Sveriges Åkeriföretag, Göran Danielsson 
Tjällossningen är tydlig nu, och det visar på att allt mindre anslag går till underhåll av vägarna. 
Sanktionerna mot Ryssland påverkar försörjningen av Ad-blue, reningsaska, som nyare fordon är beroende av. 
Åkerinäringen lider av likviditetsproblem pga ökade bränslekostnader, och får ej köpa på kredit. Kunderna börjar 
agera och är beredda att indexera transportpriserna. 
Investeringsproblem uppstår då industrins möjligheter att få fram fordon påverkas av materialbrister. Säljare av 
fordon kan varken garantera pris eller leveranstid. 
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Positivt: intresset för yrket har aldrig varit större, söktrycket till gymnasiet har aldrig varit så högt och antalet 
kvinnliga sökande ökar. 
Politiken jobbat med mobiliseringspaket, som bla innebär ”bortstädning” av oseriösa företag. 
Efterfrågan på Fairtrade transporter ökar. 
Yrkeskompetensbevis som krävs för att utföra tunga transporter ska förnyas vart 5 år. Under coronapandemin 
lämnades dispens för förnyande av bevisen, vilket nu innebär att det blir en puckel nu för att komma i kapp. 
Viktigt att åkerierna anmäler sin personal, för att säkerställa att de har beviset. 

 
 

Samling Näringsliv, Jenny Grip 
Medlemmarna lider fortfarande av ökade drivmedelspriser, och att hänga med i prisjusteringarna. Ökat tryck på 
tåg och flyg, och behov finns för utökade flygturer. Kompetensbehoven fortfarande ökande. 

 
 
Nyföretagarcentrum, Olle Martinelle, ej närvarande  
-------------- 
.  

 
Almi, Martin Hellström 
Seminarium 4 maj: prova på företagsutveckling, träffa det kvinnliga VD-nätverket. Se bifogad länk 
https://www.almi.se/kalendarium/?eventid=323688 
 

 
Svenskt näringsliv, Ola Toftegaard, ej närvarande 
---------- 
 
 
Företagarna, Joakim Sjöstedt 
Instämmer med JHT och åkeriföretagen. 
Hantverkssidan har svårighet att få fram material och svårt att hålla de korta offerttider. 
 
Företagarträff i Ragunda 29 april. Se länk 
https://www.foretagarna.se/event/jamtland-harjedalen/2022/april/220429-foretagstraff-ragunda/ 
 

 
LRF, Gabriella Persson Turdell, ej närvarande 
---------- 

 
 

Handelskammare, Oliver Dogo 
Instämmer i Åkeriföretagens och IUC:s utmaningar. 
Energifrågan är viktig och intressant, bjudit in Energiministern på årsmötet 8 juni 
Arbetar med kompetensfrågan inom bl.a lärlingsutbildning tillsammans med IUC och intresserade bolag, samt 
teknikcollege i JH.  
12 maj Näringslivsparlamentet JH: ökad förståelse och dialog mellan näringslivet och politiken. Kompetens, 
infrastruktur, hållbarhet och digitalisering är årets ämnen. Ett 50-tal företagare, regionledningen m.fl kommer att 
vara på plats. Tanken är att ta fram konkreta saker som kan stämmas av vid nästa parlament.  
Jämtland/Härjedalen – Handelskammaren Mittsverige (midchamber.se) 
 
 
MIUN, Ludde Edgren, ej närvarande 
----- 

 
 

Kommuner – ej närvarande 
 
 

https://www.almi.se/kalendarium/?eventid=323688
https://www.foretagarna.se/event/jamtland-harjedalen/2022/april/220429-foretagstraff-ragunda/
https://midchamber.se/paverkan/naringslivsparlamentet/jamtland-harjedalen/
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▪ Avstämning läget i länet 
 
Länsstyrelsen:  
Info från Länsstyrelsen genom Peter Andrén. 
Se bifogad fil. 

 
 

Region JH:  
Näringsliv och samhällsbyggnad 
Landsbygdsutveckling, Malin Nyqvist Ljungberg, Ville Welin, Dag Hartman 

• Lanseringsevent ERUF 29/4 för Mellersta Norrland, anmälan i länk nedan. Utlysning öppnar i 
september.  

• https://sv-
se.invajo.com/event/tillv%C3%A4xtverket/digitalkickofff%C3%B6reusregionalfond2021%E2%80%932
027%E2%80%93mellerstanorrland  

• Upphandlat Torsta för landsbygdsutveckling 

• 500 kkr kvar av potten för landsbygdsutveckling hos RJH, förslag om hur dessa ska hanteras finns 
framtaget för beslut i Regionala Utvecklingsnämnden 21 maj 

• Regional serviceplan, kommersiell service på landsbygden, viktig utifrån att kunna söka bidrag för 
kommersiell service. Beslutas under 2023.  

• Linnea Hellström arbetar med upphandling av lokal mat, kommer att köpa in en hel ko i maj till 
sjukhuset som test. 22 kor/år krävs för att täcke behovet 

• Projekt: Må gott i Jämtland – handla och ät lokal mat 

• Utökat det nationella stödet med 50 Mkr för norra Sverige 2022, sänkning av skatten på 
jordbruksdieseln 2022-23. Det totala stödet uppgår till 3,1 miljarder kronor 

• Stöd till drivmedelsstationer, 10 mackar i JH, för att möta ett lagkrav som träder i kraft 1/7 gällande 
korrosionssäkrade bränslerör i marken. Stödet uppgår till max 850 kkr och max 85% av investeringen 
för respektive mack. 

• Regional livsmedelsstrategi framtagen 2018. Läget är nu förändrat och Länsstyrelsen har fått i 
uppdrag att arbeta vidare med frågan. För att kunna stötta livsmedelstillverkning och matens 
värdekedja har ett projekt startats för arbetet med att täcka in de kommande behoven på kort och lång 
sikt. 

• Stödpaket till lantbruksföretag och fiskerinäring med anledning av Rysslands invasion av Ukraina 
Med anledning av Rysslands oprovocerade, olagliga och oförsvarliga invasion av Ukraina har 
kostnaderna för insatsvaror inom jordbruket ökat kraftigt. Regeringen föreslår nu därför ett krispaket 
på drygt 2 miljarder kronor till jordbruket och ett stöd på 40 miljoner kronor till yrkesfisket. Paketet 
bygger på en överenskommelse mellan regeringen och Centerpartiet. 

 
 
 
Nästa möte 30 maj 2022 kl:15.00-16.00 
 
 

https://sv-se.invajo.com/event/tillv%C3%A4xtverket/digitalkickofff%C3%B6reusregionalfond2021%E2%80%932027%E2%80%93mellerstanorrland
https://sv-se.invajo.com/event/tillv%C3%A4xtverket/digitalkickofff%C3%B6reusregionalfond2021%E2%80%932027%E2%80%93mellerstanorrland
https://sv-se.invajo.com/event/tillv%C3%A4xtverket/digitalkickofff%C3%B6reusregionalfond2021%E2%80%932027%E2%80%93mellerstanorrland

